
  

Beste commissieleden, 

 

 

Naar aanleiding van een verzoek bij de regeling van werkzaamheden informeer ik u bij 

deze over de gevolgen van de stijging van de energiekosten voor de organisaties in de 

sportsector, over de al genomen maatregelen en de stand van zaken rond mogelijke steun 

vanuit het Rijk. 

 

Wat is de problematiek? 

 

Sportverenigingen  

150 van de in totaal 350 Rotterdamse sportverenigingen (incl. stichtingen) betalen zelf 

hun energielasten en hebben een eigen energiecontract. Dat gaat om alle 

buitensportverenigingen en een beperkt aantal binnensportverenigingen (clubs die direct 

huren van de gemeente of een private verhuurder). De meeste binnensportverenigingen 

huren van het Sportbedrijf. Die betalen alleen huurtarieven, waarbij de energielasten 

worden betaald door het Sportbedrijf.  De zwemverenigingen huren bij de exploitanten 

van zwembaden (Sportbedrijf, Sportfondsen en Optisport). Ook daarvoor geldt dat deze 

verenigingen alleen huur betalen en dat de energielasten worden betaald door de 

exploitant.  

 

Van de 150 sportverenigingen heeft 60% een variabel energiecontract en 30% een 

contract met vaste prijzen, tot nog maximaal 1 jaar (10% is op dit moment onbekend). 

De prijsstijgingen variëren sterk per vereniging: van duizenden tot tienduizenden euro’s 

per jaar. De prijsstijgingen zijn het grootst bij buitensportverenigingen met een eigen 

clubgebouw (kantine en kleedkamers). 

 

Tot nu toe hebben zich meer dan 20 sportverenigingen bij Rotterdam Sportsupport 

gemeld met de boodschap dat het water aan de lippen staat.  

 

 

 

 

 

 

Aan de commissie  

Zorg Welzijn, Cultuur en Sport 
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De totale stijging van de energielasten onder sportclubs bedraagt nu globaal geschat € 1,5 

mln, waarvan € 0,7 mln als problematisch voor het lopend seizoen. Sportsupport schat in 

dat (bij gelijkblijvende omstandigheden) zeker 50 clubs dit seizoen hun (energie)facturen 

niet meer kunnen betalen wegens te weinig liquiditeit.  

 

Exploitanten sportaccommodaties  

De zwembaden worden beheerd door drie exploitanten: Sportbedrijf (10 zwembaden), 

Sportfondsen (4 zwembaden) en Optisport (1 zwembad). De gemeentelijke sporthallen, 

sportzalen en gymzalen worden beheerd door het Sportbedrijf, twee sporthallen door 

Sportfondsen en 1 locatie door het Topsportcentrum.  Deze organisaties hebben ook te 

maken met de stijgende energielasten. Vanwege nog doorlopende vaste prijzen is deze 

kostenstijging over 2022 nog beperkt, vanaf 1 januari 2023 worden de tarieven fors 

verhoogd.  

De semi-permanente schaatsbaan aan het Toepad wordt beheerd door de private 

organisatie Schaatsbaan Rotterdam BV, in een samenwerkingsverband met de 

hockeyvereniging Leonidas. De schaatsbaan heeft nog voordelige tarieven tot en met 31 

december 2022, de hogere tarieven gaan in per 2023.  

Voor deze organisaties in totaal gaat het om een kostenstijging van circa € 4 mln.  

 

Speeltuinen en scouting  

Er hebben zich enkele speeltuinen gemeld met het signaal dat zij in de financiële 

problemen raken door de hogere energielasten. Van scoutingverenigingen (die hun 

gebouw maar beperkt gebruiken) hebben wij nog geen signalen.  

 

Wat hebben we al gedaan? 

 

Maatregelen gericht op verlaging van het energieverbruik (korte klappen). 

Rotterdam Sportsupport heeft begin 2022 alle sport- en scouting clubs adviezen gegeven 

met concrete acties om het energiegebruik te verlagen, zoals beheer van de thermostaat, 

verwarming op tijd uit, beheer koelinstallaties, bewegingssensoren licht, tijdschakelaars 

douches, aanpassen verwarmingsketels. Deze maatregelen samen leiden tot een 

gemiddeld 20% lager energiegebruik voor een vereniging. Deze adviezen gaan we ook 

verstrekken aan speeltuinen.  

De exploitanten van de sportaccommodaties zijn bezig met de uitvoering van dit soort 

maatregelen. Sportbedrijf, Optisport en Sportfondsen hebben de temperaturen van het 

zwemwater al iets verlaagd, binnen de normen. Sportbedrijf houdt in 2 zwembanden (1 op 

Noord en 1 op Zuid) doelgroepzwemmen met hogere temperaturen in stand.  Verder heeft 

het Sportbedrijf de temperaturen van de douches in sporthallen iets verlaagd.  

 

Investeren in duurzaamheid 

Duurzaamheidsinvesteringen in sportaccommodaties en clubgebouwen van verenigingen 

leiden tot een structurele aanpak van de verlaging van energiegebruik en daarmee 

energielasten.  

Met het IHP Sport zetten we in op het verduurzamen van de sportaccommodaties. 

Accommodaties die vervangen of grondig gerenoveerd worden, dragen bij aan 

gemeentelijke duurzaamheidsambities. Als specifieke maatregel ter verduurzaming 

nemen wij de verantwoordelijkheid over van de sportverenigingen voor de aanleg en het 

onderhoud van veldverlichting. Hierin vervangen wij bestaande conventionele 

veldverlichting door LED-verlichting. Clubgebouwen van verenigingen die niet in 

aanmerking komen voor gemeentelijke investeringen, kunnen relatief goedkoop in 

duurzaamheid investeren. 
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Met de investeringssubsidie (1/3 regeling) dragen we voor 1/3 bij aan investeringen van 

sport-, scouting- en speeltuinverenigingen in hun accommodatie. Ook energiebesparende 

maatregelen aan de accommodatie zijn subsidiabel. Verenigingen kunnen hiervoor de 

landelijke BOSA-regeling benutten, die voor 30% voorziet in duurzaamheidsmaatregelen. 

Rotterdam Sportsupport ondersteunt verenigingen bij duurzaamheidsinvesteringen en 

aanvragen voor subsidies. 

 

Het Sportbedrijf heeft eigen duurzaamheidsdoelstellingen en al diverse maatregelen 

toegepast of in ontwikkeling, zoals zonnepanelen op gymzalen, zwembaden en 

sporthallen, isolatie, aansluiting op stadsverwarming en deelname in de 

energiecoöperatie Lage Land/Prinsenland. Sportfondsen heeft sinds 2014 verschillende 

duurzaamheidsmaatregelen doorgevoerd in de niet gerenoveerde accommodaties. 

Optisport is in overleg met de eigenaar van de accommodatie voor het treffen van 

duurzaamheidsmaatregelen in aanvulling op de bij de bouw in 2016 aangelegde 

maatregelen. 

 

Wat doet het Rijk? 

Er is vanuit diverse fronten een lobby ingezet bij het Rijk voor noodsteun aan sportclubs en 

sportaccommodaties voor het probleem van de energielasten. De minister heeft in een 

brief aan de Tweede Kamer gemeld dat het Kabinet in november duidelijkheid geeft of 

maatregelen komen ten behoeve van de energiekostencrisis in de sportsector. 

 

Onlangs maakte het kabinet (ministerie EZK) een nieuwe energiecompensatieregeling 

bekend voor energie-intensieve MKB-bedrijven: de TEK. Op basis hiervan komen energie-

intensieve bedrijven in aanmerking voor 50 % van de kostenstijging t.o.v drempelprijzen. 

Een bedrijf is energie-intensief als de energiekosten tenminste 12,5 %  van de omzet 

bedragen en het minimale energiegebruik 5.000 m3 gas is of 50.000 Kwh electriciteit 

bedraagt.  

Hier vallen in ieder geval commerciële sportaanbieders onder, mits zij aan de 

voorwaarden voldoen van energie-intensiviteit. Of deze regeling voldoende soelaas biedt 

voor sportverenigingen of exploitanten van zwembaden en overige sportaccommodaties 

wordt nu onderzocht door het Mulierinstituut.  

Deze TEK-regeling gaat voorjaar 2023 van kracht.  

Binnenkort heb ik met de G-5 collega’s een overleg met de minister Helder (Langdurige 

Zorg en Sport), waarin ik mij hard zal maken voor een passende regeling voor de 

sportsector.  

 

Ik ben aan het kijken naar de eventuele financiële en juridische mogelijkheden binnen de 

gemeente voor acute steun in de sportsector.  Ik zal u hier voor het einde van het jaar over 

informeren.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

 
Faouzi Achbar MBA MSC 

Wethouder Welzijn, Samenleven, Sport, Digitale Inclusie 

 


